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§ 36  

Dagordning 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att  godkänna dagordningen med justeringen att ärende 7 ”arbetsformer för kommunala 
pensionärs- och funktionsvariationrådet (KPFR)” utgår. 

 

Dagens sammanträde 
Ordförande anmärker att klockslaget som är angivet i kallelsen är felaktig. 
 
Med hänsyn till kommunstyrelsens beslut om Mötestider (X) ska klockslaget vara 09:00, 
vilket också framgår i kalenderinbjudan som ledamöter har fått. 

Kommunsekreteraren påpekar att det är ett misstag som inträffat när kallelsens förstasida 
genererades. 

Vidare frågar ordförande kommunstyrelsen om ärende 7 kan utgå från dagordningen och 
finner att så är fallet. 
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§ 37 Diarienummer 2024/11 002 KS 

Information från verksamheten, verkställighet samt 
redovisning av delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att  tacka kommunchefen för informationen och lägga den till handlingarna. 

 

Ärendebeskrivning 
Kommunchefen ska regelbundet informera kommunstyrelsen och dess utskott om 
kommunens arbete och kontinuerligt återge lägesbeskrivningar. 

Dagens sammanträde 
Kommunchefen föredrog följande informationspunkter för kommunstyrelsen: 

• Avstämningsmöte med Länsstyrelsen Kalmar län inför sommarsäsongen. 
Länsstyrelsen har fått minskat anslag för skötsel av naturvård vilket bland annat 
kommer märkas i några stängda toaletter och minskade öppettider på Naturrum 
Trollskogen 

• Granskningshandlingar översiktsplan uppskattas vara klara till nästa 
kommunstyrelsesammanträde. 

• Solberga – 9 av 11 tomter sålda. Pris mellan 1,95 mkr – 2,8 mkr. 

• Sanering Passaden 3 börjar i april 

• Möjligheten till alternativ användning av Björkviken utreds. Till exempel som 
fritidsverksamhet och korttidsboende LSS. 

• Försörjningskravet föreslås i en utredning höjas ytterligare vilket kan bli 
problematiskt för kompetensförsörjningen. I höstas höjdes inkomstkravet från 13 000 
kr/mån till 27 360 kr/mån. Nu ligger det ett förslag på att höja kravet till medianlönen i 
riket = 34 200 kr/mån. 

4S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
ce

4e
32

4-
74

44
-4

2f
d-

b2
ea

-8
e0

22
8a

13
9a

2



 

Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 2 (2) 
 

• Åtgärder för effektiviseringsbeslutet om 5 mkr fortsätter: MBL-förhandlingar om 
gemensam gata/park och hamnorganisation och om koncerngemensam 
fastighetsfunktion pågår. Härefter kommer ärendena upp för beslut. 

• Slottet öppnar den 27/3. Årets utställning = världsutställning om havet. 

• Äldreveckan på gång 22-26 april. 

Till nästa möte önskas en separat redovisning om effektiviseringsåtgärderna som 
kommunstyrelsen beslutade om X, samt information om Åkerbohallen. 

Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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§ 38 Diarienummer 2024/8 042 KS 

Budgetuppföljning februari 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att lägga budgetuppföljningen för februari till handlingarna  

Ärendebeskrivning 
I sammanställningen nedan följer kommunens ekonomiska ställning efter februari. 

- Resultat för kommunen är -0,7 miljoner kronor. (Årsprognos +7,2 miljoner kronor.) 
- Budgetavvikelsen -2,7 miljoner kronor. (Årsprognos -2,5 miljoner kronor) 
- Likvida medel per sista januari var 30,1 miljoner kronor och medelsaldot var 19,2 

miljoner kronor. 
- Investeringar under perioden uppgick till 2,4 miljoner kronor (årsprognos 49 miljoner 

kronor). 
 

Beslutsunderlag 
- Uppföljning februari 2024 Kommunstyrelsen 
- Uppföljning februari 2024 Kommunfullmäktige 

 
Dagens sammanträde 
Kommunstyrelsen uppmanar samtliga nämnder att vidta nödvändiga åtgärder för att nå 
budget i balans. 

Yrkande 
Sara Kånåhols (V) och Staffan Larsson (C) yrkar bifall till förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Ekonomiavdelningen 
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§ 39 Diarienummer 2023/8 042 KS 

Årsredovisning 2023 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att1 godkänna årsredovisning 2023. 

Kommunstyrelsen beslutar 

att2  överlämna årsredovisningen 2023 till kommunens revisorer. 

Ärendebeskrivning 
Samtliga tre finansiella mål uppfylls både under mandat- och planperioden. Resultatet för 
2023 motsvarar 2,0 % av skatter och bidrag. 

- Resultatet för kommunen är +15,8 mkr och för koncernen 9,3 mkr. 
- Den totala budgetavvikelsen är +3,5 mkr 
- Årets investeringar uppgår till 85,2 mkr 
- Likvida medel vid årets slut var 14,3 mkr 

 
Beslutsunderlag 
Årsredovisning 2023, Kommunfullmäktige 
Bilaga 1 - Årsredovisning 2023, Kommunstyrelse 
Bilaga 2 - Årsredovisning 2023, Socialnämnd 
Bilaga 3 - Årsredovisning 2023, Utbildningsnämnd 
Bilaga 4 - Årsredovisning 2023, Miljö- och byggnadsnämnd 
 
Dagens sammanträde 
Kommunstyrelsen vill tacka personalen och medarbetare i kommunen för bra insatser under 
året. 

Yrkande 
Carl Malgerud (M), Staffan Larsson (C), Sara Kånåhols (V), Marie-Helen Ståhl (S) och 
Annette Hemlin (FÖL) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
Ekonomiavdelningen 
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§ 40 Diarienummer 2023/45 041 KS 

Förslag på avgift på servicepaket Tullgatan 40 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att   erbjuda servicepaket till en kostnad om 250 kr per månad.   

Ärendebeskrivning 
På vård och omsorgsboendet Tullgatan 40 avser verksamheten att erbjuda ett servicepaket 
till omsorgstagarna. Vill närstående ta ansvar för att inhandla artiklarna är det inget problem 
då servicepaketet är frivilligt. 

Servicepaketet innehåller schampo/balsam, tvål/Tvätt crème, tvättlappar, tandkräm och 
tvättmedel/sköljmedel. Det kommer finnas oparfymerade samt parfymerade alternativ att 
tillgå. 

Avgiften är baserad på kostnaden för upphandlade varor och justeras årligen utifrån 
indexregleringen. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse: Förslag till avgift på servicepaket, Tullgatan 40. 

Yrkande 
Marie Johansson (S) och Annette Hemlin (FÖL) yrkar bifall till socialnämndens förslag till 
beslut. 

Erik Arvidsson (SD) yrkar på 300 kronor i stället för 250 kronor. 

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer Erik Arvidssons (SD) yrkande mot Marie Johanssons (S) och Annette 
Hemlins (FÖL) bifallsyrkande till socialnämndens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt bifalls-yrkandena. 

Beslutet skickas till 
• Ekonomiavdelningen 
• Socialchef 

 

9S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
ce

4e
32

4-
74

44
-4

2f
d-

b2
ea

-8
e0

22
8a

13
9a

2



Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2024-03-26  41 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (4) 
 

§ 41 Diarienummer 2023/45 041 KS 

Taxa för trygghetslarm 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att1 införa en avgift för trygghetslarm på 260kr/månad från och med 2024-05-01 som 
ingår i maxtaxan. 

att2  införa en avgift för installation av larm på 700 kr från och med 2024-05-01 som ingår 
i maxtaxan. 

Ärendebeskrivning 
Sedan 2022 har trygghetslarmen samt installationen av larmen varit avgiftsfria. Det har skett 
en ökning av antal larm samt antal larmutryckningar vilket kan härledas till att larmen är 
kostnadsfria. 

Verksamheten har under 2022 och 2023 fått budgettäckning för kostnaden (250 tkr 2022, 
600 tkr för 2023) för larmen men trots det är kostnaderna betydligt högre. 

Hemtjänsttimmarna ökar vilket härleds till demografiska faktorer och att personalresurserna 
inte är i paritet med det ökande behovet. Ökningen av larmen samt larmutryckningarna 
påverkar belastningen ytterligare. 

Av dessa själ beslutade socialnämnden (2023-06-28 § 78) att föreslå kommunfullmäktige att 
införa en avgift för trygghetslarm och installation av detsamma. 

Kommunstyrelsen beslutade (2023-08-29 § 103) att återremittera ärendet till Socialnämnden 
och begära en fördjupad analys av arbetsmiljön för våra anställda och ta fram fördjupad 
statistik samt klargörande av kriterier för biståndslarm och den bedömda tryggheten. 

Socialnämnden har, efter återremitteringen, beslutat (2023-11-29 § 139) att återigen föreslå 
kommunfullmäktige att införa en avgift för trygghetslarm och installation av detsamma. 

Kommunstyrelsen (2024-02-27 § 25) beslutade att föreslå kommunfullmäktige besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. Under kommunfullmäktigesammanträdet 2024-
03-18 beslutade församlingen att återremittera ärendet i en minoritetsåterremiss med 
följande motivering, som Moderaterna, Kristdemokraterna, Sverigedemokraterna och Framtid 
Öland ställer sig bakom: ”hur kommer införandet av avgiftsbelagda larm att sänka antalet 
larmutryckningar? ”. 
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Förvaltningen svarar att analys och konsekvens av införandet av kostnadsfria trygghetslarm 
visar att kostnaden för hemtjänsten har ökat. Eftersom kostnaden uttrycks per person 80 år 
och äldre blir det i princip ett åldersstandardiserat mätetal. Det vill säga det faktum att 
Borgholm har fler äldre än riket i övrigt påverkar inte kostnadsskillnaden. 
  
Den efterfrågade statistiken som krävs för att besvara återremissyrkandet mer precist finns 
inte att tillgå.  
 
Däremot torde det finnas en tröskeleffekt av att betala för en tjänst vilket innebär att färre 
väljer tjänsten om inte den enskilde anser att larmet är nödvändigt för tryggheten. 
 
Beslutsunderlag 
Beslut kommunstyrelsen 2024-02-27 § 25 
Beslut socialnämnden 2023-11-29 § 139 
Beslut kommunstyrelsen 2023-08-29 § 103 
Beslut socialnämnden 2023-06-28 § 78 
Tjänsteskrivelse - Taxa för trygghetslarm, upprättad 2024-03-04 
Uppföljning avgiftsfria trygghetslarm, inkommen 2023-07-06 

Bedömning 
Antalet trygghetslarm ökar kraftigt vilket kan härledas till den demografiska utvecklingen men 
även för att trygghetslarm är kostnadsfria. 
Ökningen påverkar både hemtjänstpersonalen relaterat till ökade larmutryckningar samt 
larmtekniker som får en ökad arbetsbelastning. 

Tabell: Antal trygghetslarm i Borgholms kommun. 

Period Antal larm (st) Kostnad/år kr 

220901 480 1 163 520 

230901 582 1 410 768 

Ökning 102    247 248  

300 av dessa omsorgstagare har även hemtjänst i den omfattningen att kostnaden för 
trygghetslarmet skulle ingå i hemtjänstavgiften.  
14 av omsorgstagarna har få antal hemtjänsttimmar och kommer inte upp i max-taxan och 
skulle därmed kunna få en eventuell avgift på trygghetslarmet  
282 använder trygghetslarmet mer som en tjänst. 
I trygghetslarmet ingår även en rökdetektor som ökar tryggheten. Kostnaden för rökdetektorn 
är 1000 kr och är en engångskostnad. 

 

Tabell: Larmutryckningar i Borgholms kommun  
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Utryckningskostnad 
period.  

Antal larm (st) Antal utryckningar (st) Kostnad (kr) 

220101-221231 39 366 14 009 1 822 272 

230101-231003 47 494 17 579  2 378 048 

Uppskattad 
kostnad 
230101-231231 

  3 170 731 

 

Konsekvensanalys 
Då både månadskostnaden för larm och installationsavgiften ingår i maxtaxan görs en 
individuell beräkning av eventuell avgift på varje omsorgstagare. Det innebär att den 
omsorgstagare som har ett betalningsutrymme får en avgift. 

Yrkande 
Marie Johansson (S) yrkar bifall till förslaget till beslut. 

Marcel van Luijn (M) yrkar på ”kostnadsfria trygghetslarm ska tilldelas endast de 
omsorgstagare som enligt biståndsbedömning är berättigade till trygghetslarm”.  

Annette Hemlin (FÖL) och Erik Arvidsson (SD) yrkar bifall på Marcel van Luijns (M) yrkande. 

Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer Marcel van Luijns (M) yrkande mot Marie Johanssons (S) bifallsyrkande 
och finner att kommunstyrelsen väljer att besluta enligt Marie Johanssons (S) bifallsyrkande, 

Omröstning  
Omröstning är begärd och ska verkställas.  

De som stödjer Marie Johanssons (S) bifallsyrkande röstar ja och de som stödjer Marcel van 
Luijns (M) yrkande röstar nej. 

Vid omröstning avges 7 ja-röster och 4 nej-röster. 0 avstår från att rösta. Därmed beslutar 
kommunstyrelsen enligt Marie Johanssons (S) bifallsyrkande. 
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                                     Röstar ja         Röstar nej Avstår från att rösta 
1 Ilko corkovic (S)                X   
2 Staffan Larsson (C)          X   
3 Sara Kånåhols (V)            X   
4 Marie Johansson (S)        X   
5 Julius Winberg Sääf (S)    X   
6 Marie-Helen Ståhl (S)       X   
7 Linda Hedlund (C)            X   
8 Carl Malgerud (M)                    X  
9 Marcel van Luijn (M)                                                           X  
10 Annette Hemlin (FÖL)                                                      X  
11 Erik Arvidsson (SD)                                                           X  
    

Reservation 
Erik Arvidsson (SD) reserverar sig skriftligen till förmån för sitt bifallsyrkande till Marcel van 
Luijns (M) yrkande. 

Moderaterna och Framtid Öland reserverar sig muntligen till förmån för Marcel van Luijns (M) 
yrkande. 

Beslutet skickas till 
• Socialchef 
• Ekonomichef 
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Reservation  KS ärende 5  

Jag Reserverar mig mot avskaffandet av gratis trygghetslarm.  

Besparingen som majoriteten påstår sig göra är helt tagen i luften då siffror 
saknas. Vi kan inte ta beslut på rena gissningar det är oseriöst. 

 

Erik Arvidsson 
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§ 42 Diarienummer 2024/60 020 KS 

Dispensansökan Bilaga J 

Beslut 
Kommunstyrelsen, i egenskap av personalnämnd, beslutar 

att1 undantag från dygnsviloregler görs för personlig assistansärende 5080 på så vis att 
 dygnspass om maximalt 24 timmar medges under perioden 20240306–20250305. 

att2  undantagen från dygnsvilan i ovan assistansärende rapporteras till central  
arbetstidsnämnd. 

Ärendebeskrivning 
Utifrån EU:s arbetstidsdirektiv, om att vilan mellan varje arbetspass måste vara 11 timmar 
per 24 timmar och den svenska arbetstidslagen fastställer att vi inte får ge mindre förmånliga 
regler av dygnsvilan än arbetstidsdirektivet. Regelverket är till skydd för hälsa och säkerhet. 

 Efter granskning har det framkommit att våra kollektivavtal, bland annat Allmänna 
bestämmelser och dess bilagor, hanterats med för stora möjligheter till undantag och med 
anledning av det har SKR, Sobona och de fackliga parterna uppdaterat kollektivavtalen. För 
de flesta medarbetare har reglerna redan trätt i kraft (2023-10-01), men för medarbetare som 
arbetar jour inom funktionshinderomsorgen började de nya reglerna gälla 2024-02-01, detta 
med anledning av att överenskommelsen om denna bilaga (bilaga J) till avtalet dröjde.  
Reglerna i bilaga J skiljer sig åt från Allmänna bestämmelser då förutsättningar och möjlighet 
till återhämtning under och efter arbete/jour skiljer sig åt. Att arbeta med jour innebär att 
medarbetaren har rätt att sova på sin arbetsplats. Enligt bilaga J får arbetstagaren inte heller 
utföra planerade arbetsuppgifter under viss del av sin jour, men ska finnas till hands om 
brukaren behöver. 

För arbete enligt bilaga J kan arbetspass med jour förläggas upp till 20 timmar i sträck och 
efter beslut från Kommunstyrelsen kan arbete förläggas med arbete i kombination med jour i 
upp till 24 timmar. Beslut kan fattas för maximalt ett år i taget och möjligheten syftar till att 
den som har rätt att få assistans inte ska få sin rätt inskränkt på grund av bestämmelserna 
om dygnsvila. Det är detta som föreliggande tjänsteskrivelse handlar om.  
 
Om Kommunstyrelsen fattar beslut om undantag ska det sedan rapporteras till en central 
arbetstidsnämnd som består av ledamöter från berörda fackliga organisationer, SKR och 
Sobona samt en oberoende ordförande. Nämndens uppdrag är att pröva övergripande och 
principiella frågor och tolkningar som rör de nya reglerna och om de skulle anse att beslut är 
fattade på felaktiga grunder har de möjlighet att överpröva beslutet. 

15S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
ce

4e
32

4-
74

44
-4

2f
d-

b2
ea

-8
e0

22
8a

13
9a

2



 

Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 2 (3) 
 

 

Ärendet är berett av enhetschef inom OFN och tillförordnad verksamhetschef och de 
föreslagna beslutet samverkat med fackförbundet kommunal.  

Brukaren med en komplex hälsobild, har behov av bemanning 24 timmar/7 dagar i veckan. 
Med skärpningen i arbetstidslagstiftningen, innebär det att de tidigare dygnslånga 
arbetspassen, har förkortats och personalbyten blivit tätare, vilket påverkar brukaren 
negativt. Det får även en ekonomisk påverkan, då nyanställning är nödvändig samt att heltid 
som norm innebär att arbetstid behöver resurs-förläggas då behovet är 24 tim/dygn och inte 
mer.  

Beslutsunderlag 
LOSAM OFN 240222. assistansärende 5080 2024-02-26 
Bilaga underlag dispensansökan -assistansärende 5080 2024-02-26 

Bedömning 
Verksamheten ska vara grundad på respekt för den enskildes självbestämmanderätt och 
integritet. Den enskilde ska i största möjliga utsträckning ges inflytande och 
medbestämmande över insatser som ges. Genom att den enskilde har samma personal 
under ett helt dygn kan arbetet och vardagen planeras i enlighet med lagstiftningens krav. 
Eftersom lagen om stöd och service till funktionshindrade är en speciallagstiftning för en 
begränsad personkrets och ska ses som en ”pluslag” till annan lagstiftning, innebär det att 
den väger särskilt tungt. I föreliggande fall skulle det innebära en negativ inverkan på den 
enskildes liv med fler personalbyten under dagen och därmed en inskränkning i rättigheterna 
till stöd. I praktiken innebär det att brukare som beviljats personlig assistans har just denna 
insats för att de är i särskilt stort behov av kontinuitet. De kan inte leva sina liv och göra de 
aktiviteter som de vill om de måste förhålla sig till att byta personal en eller flera gånger mitt 
under dagen/kvällen.  

Insatser, enligt lag (1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade, ska anpassas 
till mottagarens individuella behov samt utformas så att de är lättillgängliga för de personer 
som behöver dem och stärker deras förmåga att leva ett självständigt liv. Vid personalbyten 
inför natten blir det otryggt för brukare som är i behov av kontinuitet och att se samma 
ansikte på kvällen som på morgonen.  

Utan undantag behöver vi anställa ytterligare personer i assistansärendet, vilket skulle 
innebära sämre kontinuitet för brukaren och lägre sysselsättningsgrader för medarbetarna 
(som i sin tur får andra konsekvenser).  

Konsekvensanalys 
Beslutet skulle gynna personalgruppen och deras arbetsmiljö, i form av möjligheter att få ut 
all sin tid i kombination med ett rimligt schema, med tillräcklig återhämtning. 

Framför allt är det dock brukaren som är i centrum och beslutet är framskrivet av just 
anledningen att alla ska ha möjlighet att leva sitt bästa liv med så få inskränkningar som 
möjligt, även om man är i behov av samhällets stöd genom personlig assistans.  
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Om beslut inte tas, riskeras brukarens hälsa i form av försämring i det psykiska måendet 
samt att medarbetares arbetsmiljö blir påverkad, på grund av fler inställelsetillfällen, risk för 
oro att inte få ut all tid vilket också skulle leda till en ekonomisk påverkan, då fler 
medarbetare behöver anställas samt att resurstider inte kan anpassas till övriga 
verksamheters behov på grund av dygns bryt som inte matchar.  

Yrkande 
Annette Hemlin (FÖL), Erik Arvidsson (SD) och Sara Kånåhols (V) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
• Kommunstyrelsen i egenskap av personalnämnd  
• Socialförvaltningen 
• HR-avdelningen 
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§ 43 Diarienummer 2023/103 003 KS 

Strategi för ökad tillgänglighet och delaktighet 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att anta strategi för ökad tillgänglighet och delaktighet.  

Ärendebeskrivning 
Borgholms kommuns vision är att ”med gemensamma krafter utvecklar vi hela Borgholms 
kommun till något vi är stolta över. Nu och för framtiden.” Grundläggande för utvecklingen i 
riktning mot visionen är människors lika värde och möjligheter att påverka. 

Sverige ställde sig bakom den av FN antagna konventionen om rättigheter för personer med 
funktionsnedsättning år 2008. På en lokal nivå innebär det att kommunens verksamheter ska 
vara tillgängliga för alla människor. Idag finns det strukturella hinder som utestänger 
människor med funktionsnedsättningar från att delta i samhället på lika villkor som andra. 
Därför höjer Borgholms kommun ambitionsnivån för att undanröja hinder och säkerställa att 
kommunen är tillgänglig för dem som bor, vistas och verkar här. Frågor som rör personer 
med funktionsnedsättning är såväl tvärpolitiska som tvärsektoriella och berör således 
samtliga av kommunens verksamheter. 

Strategin beskriver de principer och arbetssätt som ska utgöra utgångspunkt för kommunens 
nämnder och bolagsstyrelser när de planerar och följer upp arbetet med att nå kommunens 
vision om att vara en förebild, attrahera genom att tillvarata resurser och visa mod genom att 
möta kommunens utmaningar, anpassa sig till omgivningens krav och skapa goda 
förutsättningar för alla medborgare. 

Strategin för tillgänglighet och delaktighet är rättighetsbaserat och har som mål att alla 
invånare ska vara fullt delaktiga i samhällslivet på jämlika villkor, utan att uppleva 
diskriminering på grund av bristande tillgänglighet. 

Strategin har varit på remiss hos nämnder och bolag. Efter synpunkter från miljö- och 
byggnadsnämnden har avsnittet om Rätten till fysisk tillgänglighet förtydligats. Övriga 
remissinstanser hade inga synpunkter på förslaget. 

Beslutsunderlag 
Strategi för ökad tillgänglighet och delaktighet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-06-05 §117 
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Bedömning 
Kommunstyrelsen är dokumentansvarig för denna strategi och har därmed det övergripande 
ansvaret för uppföljning och utvärdering av programmet. 

Konsekvensanalys 
Varje nämnd och bolagsstyrelse ansvarar för att genomföra och förverkliga strategin. I 
verksamhetsplanerna specificeras vilka områden som prioriteras och hur arbetet ska ske 
under året. Alla nämnder och styrelser ska årligen redovisa resultatet av arbetet mot de 
uppställda målen till kommunfullmäktige. Beslut om aktiviteter och genomförande ska tas i 
nämnder och styrelser och följas upp årligen. Detta görs inom ordinarie planering och 
uppföljning av verksamheten. 

När uppföljning av strategin genomförs ska aktuella underlag från respektive nämnd och 
styrelse beaktas. Funktionshindersorganisationernas kunskaper och erfarenheter är centrala 
och ska därför inbjudas att delta vid uppföljningen. 

Strategin för tillgänglighet och delaktighet följs upp vartannat år. 

Yrkande 
Sara Kånåhols (V), Marcel van Luijn (M) och Annette Hemlin (FÖL yrkar bifall till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
Folkhälsosamordnare 
Tillväxtchef 

 

19S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
ce

4e
32

4-
74

44
-4

2f
d-

b2
ea

-8
e0

22
8a

13
9a

2



Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2024-03-26  44 

 
Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 

     

Sida 1 (2) 
 

§ 44 Diarienummer 2023/162 KS 

E-förslag: Gör det själv Biltvätts station 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

att tacka förslagsställaren för förslaget. 

att kommunen inte kommer starta tvättstationsverksamhet som konkurrerar 
 med näringslivet. 

Ärendebeskrivning 
Jimmy Michael Åkerblad inkom 2022-06-02 med e-förslag: 
 
En tanke man slagits av är dessa tvättstaioner för bilar som finns och är öppet dygnet runt 
som poppar upp överallt är väldigt bra med tanke på miljön då de är mer attraktiva än dyra 
tvätthallar (som det bara finns 1 ST på Q8 Borgholm) och som lockar bort folk att tvätta bil 
hemma på uppfarten. Att kunna haft en sån vid trekanten vore fantastiskt bra eller någon 
annanstans givetvis i Borgholm. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, 2024-02-23  
Kommunfullmäktige 2023-11-13 § 179 Anmälan E-förslag: Gör det själv Biltvätts station 
Inkommen 2022-06-22 E-förslag: Gör det själv Biltvätts station 

Bedömning 
Det är ytterst tveksamt om kommunen ska starta en verksamhet som strider mot 
kommunallagens kompetensregler. I kommunen finns privata biltvätt-anläggningar. 

Frågan är emellertid relevant och vi kommer att vara behjälpliga om en kommersiell aktör vill 
starta tvättstation i Borgholms kommun. 

Yrkande 
Erik Arvidsson (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 
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Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
Förslagsställaren 
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§ 45 Diarienummer 2023/164 008 KS 

E-förslag: Hyreshus för unga 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att tacka förslagsställaren och beakta förslaget i kommande planering av hyreshus 
oaktat om det sker genom Borgholmshem AB eller genom markanvisning av 
kommunal mark till annan exploatör. 

Ärendebeskrivning 
Ett e-förslag Hyreshus för unga inkom till kommunen 2022-09-04. Förslaget fick 38 röster, 
vilket är tillräckligt många röster för att lämnas till kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige 
beslutade 2023-11-13 § 181att lämna förslaget till kommunstyrelsen för beredning.  

Beslutsunderlag 
E-förslag: Hyreshus för unga 2022-09-04 
Kommunfullmäktiges beslut 2023-11-13 § 181 

Bedömning 
Borgholms kommun har numera ett allmännyttigt bostadsbolag, Borgholmshem AB. Att 
kunna bygga eller anvisa lägenheter till människor, som av olika skäl har svårare att själva 
lösa sin bostadssituation, är bolagets ändamål för att främja bostadsförsörjningen i 
kommunen. Unga är en sådan grupp, och befintlig bostadsmarknad i kommunen uppvisar 
brister i lämpliga hyresrätter för unga. Det är därför av vikt att kommunen och dess 
allmännyttiga bostadsbolag prioriterar bostäder för denna målgrupp. 

Borgholms kommun har för avsikt att genom Borgholmshem AB bygga eller köpa och 
förvalta hyresrätter när möjlighet ges och att göra det till ett pris som ger hyror som 
målgrupperna till dessa hyresrätter kan betala.  

Om kommunen bygger hyresrätter i egen regi ska dessa över tid bära sina egna kostnader. 
Som marknadsläget är just nu tenderar bostäderna vara dyra, även om man bygger dem så 
små och enkla som möjligt. Det finns inte någon reell möjlighet i dagsläget att bygga 
bostäder som inte uppfyller normal standard i enlighet med Plan- och bygglagen, vilket 
begränsar hur små och enkla bostäder som kan byggas.  

Om till staten återinför bidrag till kommuner för byggande av hyresrätter eller om 
marknadsläget förändras kommer frågan genast att lyftas. Sammantaget ser kommunen 

22S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
ce

4e
32

4-
74

44
-4

2f
d-

b2
ea

-8
e0

22
8a

13
9a

2



 

Justerandes signering (protokollet kan vara justerat digitalt, se marginal/sista sidan) Utdragsbestyrkande 
     

Sida 2 (2) 
 

positivt på e-förslaget Hyreshus till unga, men har i rådande marknadsläge inte möjlighet att 
leverera enligt önskemålen i förslaget.  

Konsekvensanalys 
Det är helt klart att behovet av den typ av bostäder som avses i e-förslaget är stort i 
kommunen. Tyvärr möjliggör inte rådande marknadsläge i kombination med gällande 
lagstiftning att kommunen bidrar till att bygga små, enkla hyresrätter.  

Yrkande 
Sarah Kånåhols (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen  
Förslagsställaren 
Borgholmshem AB 
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§ 46 Diarienummer 2023/161 423 KS 

E-förslag: Sjöbodar med försäljning i yttre hamnen 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att tacka förslagsställaren. 

att besvara e-förslaget i och med det pågående detaljplanearbetet för yttre hamnen 
som kommer tillgängliggöra detta i enlighet med kommunens i intention för 
detaljplan.   

Ärendebeskrivning 
Camilla Årevall Grennborg föreslår följande i ett e-förslag som fått 28 röster och 3 
kommentarer: 

Vi har en vacker solnedgång i Borgholms hamn. Bredda stadens utbudsområde under 
sommaren med att bygga upp och hyra ut fiskebodar i yttre hamnen. Likt Byxelkroks 
hamnområde. Det finns många som vill ha försäljning av inredning, dekoration, delikatesser 
mm i Borgholm under sommaren. 

Låt människor njuta av sommaren och solnedgången med shopping och en glass eller annat. 

Ge alla ha möjlighet att nyttja yttre hamnen i solnedgång och inte bara en "klick människor 
som kan betala". 

Tänk om tänk rätt om utformningen, nyttjandet och tillgängligheten i yttre hamnen i 
Borgholm. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse 2023-11-02 
E-förslag inkommen 2022-05-25 

Bedömning 
Kommunen har i sitt arbete med ny detaljplan för yttre hamnen pekat ut ett område för just 
det som föreslås i e-förslaget. Ytan kommer att vara belägen mellan gamla vänthallen och 
småbåtshamnen och kommer ha samma användningsegenskaper som torget i Borgholm, 
men möjlighet för mindre handel eller servering i bodlikanande byggnader.  
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Yrkande 
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren  
Mark- och exploateringsstrateg 
Planchef 
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§ 47 Diarienummer 2023/77 109 KS 

Motion (Rolf Edmark SD ) om att nästa brygga som 
kommunen finansierar och bygger ska ligga i Bödabukten  
och heta Bödabryggan 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

att avslå motionen om att nästa brygga som kommunen finansierar och bygger ska 
 ligga i Bödabukten med hänvisning till av kommunfullmäktige 
 2020-10-19 § 168 antagen Strategi för badplatser och offentliga toaletter.  

Ärendebeskrivning 
Rolf Edmark (SD) föreslår i motionen:  
 
 Förslag till beslut i Kommunfullmäktige: 
- att nästa brygga som kommunen finansierar och bygger ska ligga i Bödabukten 
och heta Bödabryggan 
- att Bödabryggan ska läggas in i investeringsbudgeten med målet att stå färdig 
senast 2025 
Motivering: 
Kommunen har nu på kort tid byggt fina och populära bryggor i Byxelkrok, Klinta och 
Borgholm. Mot den bakgrunden är det naturligt att nästa brygga ska byggas i Böda. 
Böda är en av Sveriges populäraste semesterorter med Böda Sand som kronan på 
verket. En solig dag i högsäsong besöks den långa sandstranden av tusentals glada 
turister. Alla vet vad det betyder för oss som bor permanent på Öland. 
Det är av högsta vikt att en så pass attraktiv reseanledning för Öland som stranden i 
Böda, får en brygga av internationel klass för att behålla och förstärka sin 
konkurrenskraft. 
Platsen mellan Kuggebodar, det gamla fiskeläget med en tidigare brygga öster om 
Svartviks gård och Bödagårdens camping i norr, är synnerligen lämplig. Det finns 
redan en stor parkering, en offentlig toalett och en färdig betonggång ner till stranden 
i regi av Kuggebodar samfällighetsförening. 
En ny brygga behöver byggas så lång som 150-200 m för att nå tillräckligt djupt 
vatten och möjliggöra för t ex en rullstolsbunden att kunna nå stranden. 
För drift och underhåll av bryggan kan kommunen söka samarbete och 
medfinansiering hos Kuggebodar strandsamfällighet och Bödagårdens camping. 
 

Beslutsunderlag 
Strategi för badplatser och offentliga toaletter - antagen av kommunfullmäktige 2020-10-19 § 
168 
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Beslut KF 2023-04-17 Anmälan; Motion (Rolf Edmark SD)  
Inkommen motion 2023-03-22 

Bedömning 
Borgholms kommun är inte markägare för marken vid Kuggebodar i Bödabukten. Enligt 
antagen strategi för badplatser och offentliga toaletter kommunfullmäktige 2020-10-19 §168 
ska kommunen i sin målbild endast ha drift och underhåll för de badplatser som ligger på 
kommunal mark. Badplatsstrategin är framtagen för att visa hur Borgholms kommun ska 
arbeta för att förvalta, underhålla och utveckla de kommunala badplatserna. Strategin är att 
betrakta som en övergripande policy för underhållsarbete och utveckling av badplatserna.   

Att bygga en brygga i Kuggebodar skulle frångå kommunens målbild enligt strategin.  

Konsekvensanalys 
Vid beslut om att bygga en brygga i Böda måste kommunen i förutom investeringen också ta 
höjd för drift- underhåll- och reinvesteringskostnader för brygga på icke kommunal badplats.  

Yrkande 
Linda Hedlund (C) och Annette Hemlin (FÖL) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts 
förslag till beslut. 

Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut. 

Beslutet skickas till 
Kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige 
Tillväxtchef  
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Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 

Sammanträdesdatum Paragraf 
2024-03-26  48 
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§ 48 Diarienummer 2024/10 002 KS 

Meddelande och delegationsbeslut 2024 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar 

att  godkänna redovisning av meddelanden delegationsbeslut och lägger den tillsammans 
med inkomna meddelanden till handlingarna (dokument har bifogats protokollet 
nedan). 

 

Ärendebeskrivning 
godkänna redovisning av meddelanden delegationsbeslut och lägger den tillsammans med 
inkomna meddelanden till handlingarna (dokument har bifogats protokollet nedan). 
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Id I/U/K Beskrivning Ansvarig
Datum Avsändare/Mottagare Avdelning
Ärendenummer Notering Dokumenttyp

Ärendemening
2024.431 U Köpekontrakt för Solberga 3:142 Magdalena Widell
2024-02-26 Tomt 1 
KS 2015/36-214 KS meddelande KÖPEAVTAL

Detaljplan Solberga 3:1 och Tings Ene 1:14. 

2024.576 I Förordnande som biträdande signalskyddschef Anton Karlsson
2024-03-12
KS 2024/34-169 KS meddelande

Signalskydd 2024

2024.599 I Sammanställning av allmänna vägar m m  år 
2024

Magdalena Widell

2024-03-15 Länsstyrelsen Kalmar län
KS 2024/64-500 KS meddelande INFORMATION

Trafikfrågor 2024
2024.611 I Sammanträdesplan för Sveriges Kommuner och 

Regioner 2025
Magdalena Widell

2024-03-19 Sveriges Kommuner och Regioner

      KS meddelande INFORMATION

Utskriftsdatum: Utskriven av: Anton Karlsson2024-03-20

Handlingar

Diarieenhet: Kommunledningsförvaltningen
Datum: 2024-02-21 - 2024-03-20

Riktning: Alla

Sekretess:

Status:
Notering: KS meddelande

Alla

Visas ej

Sidan  1 av 1
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Utskriftsdatum: Utskriven av: Anton Karlsson2024-03-20

Delegeringsbeslut

Diarieenhet:

Beslutsinstans:

Sammanträdesdatum:

Kommunledningsförvaltningen

Kommunstyrelsen

Sekretess: Visas ej

2024-03-26

Kategori: Alla

Beslutsfattare: Alla

Id Beskrivning Paragraf
Datum Avsändare/Mottagare Beslutsfattare
Ärendenummer Ärendemening Kategori

Ansvarig
2024.425 Hantverket- ansökan tillstyrks för en trottoarpratare 

2024-02-02-
-2025-02-02

Anders Magnusson §4/2024

2024-02-22 Anders Magnusson

KS 2024/6-002 Begagnade av allmän platsmark 2024 TC

Magdalena Widell
2024.485 FrIsören- ansökan tillstyrks för en varuexponering Anders Magnusson §7/2024

2024-02-29 Anders Magnusson
KS 2024/6-002 Begagnade av allmän platsmark 2024 TC

Magdalena Widell
2024.512 Ölands bygg och trädgårdsservice- Ingen erinran 

mot ansökan om skylift och lastbil på allmän 
platsmark 2024-03-01-2024-04-01

Anders Magnusson §8/2024

2024-03-01 Anders Magnusson
KS 2024/6-002 Begagnade av allmän platsmark 2024 TC

Magdalena Widell
2024.573 Ölands Motordag - Tillstyrk ansökan 2024-05-18  kl 

08 00-17 00 på Storgatan 1-34  Socitetsparken samt 
Borgholms torg 

Anders Magnusson §9/2024

2024-03-11 Anders Magnusson

KS 2024/15-002 Uppvisning/motionslopp 2024 TC

Magdalena Widell
2024.586 Viktorialoppet--Ansökan tillstyrks för loppet 2024-07-

15 15:00-21:00
Anders Magnusson §5/2024

2024-02-22 Anders Magnusson
KS 2024/15-002 Uppvisning/motionslopp 2024 TC

Magdalena Widell
2024.587 Ölands skidklubb- Ingen erinran mot ansökan tävling 

på väg; Sollidenrullen och Hamnsprinten 2024-06-
15–2024-06-16 

Anders Magnusson §6/2024

2024-02-22 Anders Magnusson
KS 2024/15-002 Uppvisning/motionslopp 2024 TC

Sidan  1 av 2
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Id Beskrivning Paragraf
Datum Avsändare/Mottagare Beslutsfattare
Ärendenummer Ärendemening Kategori

Ansvarig

Magdalena Widell
2024.588 Räddningstjänsten- Tillstyrkt ansökan om 

Familjedag  2024-07-28 mellan 11-15
Anders Magnusson 
§11/2024

2024-03-11 Anders Magnusson

KS 2024/15-002 Uppvisning/motionslopp 2024 TC
Magdalena Widell

2024.630 Storgatan 27- tillstyrkt ansökan för uteservering 
2024-05-01-- 2024-09-30.

Anders Magnusson 
§14/2024

2024-03-14 Anders Magnusson
KS 2024/6-002 Begagnade av allmän platsmark 2024 TC

Magdalena Widell
2024.631 JM Öland AB, Storgatan 21, Borgholm

2024-03-05 -- 2025-03-04- Ansökan tillstyrks 2024-
03-05 -- 2025-03-04

Anders Magnusson 
§13/2024

2024-03-14 Anders Magnusson
KS 2024/6-002 Begagnade av allmän platsmark 2024 TC

Magdalena Widell
2024.632 Salong Se Ca- ansökan tillstyrks för en 

trottoarpratare under perioden 2024-02-15-2024-12-
31

Anders Magnusson 
§15/2024

2024-03-11 Anders Magnusson
KS 2024/6-002 Begagnade av allmän platsmark 2024 TC

Magdalena Widell
2024.633 Nyströms skor- ansökan tillstyrks för varuexponering 

2024-03-01-2024-12-31
Anders Magnusson 
§12/2024

2024-03-11 Anders Magnusson

KS 2024/6-002 Begagnade av allmän platsmark 2024 TC

Magdalena Widell
2024.634 Coasta AB- Ansökan tillstyrks för perioden 2024-06-

27--2024-08-28.
Enligt reviderad karta. 

Anders Magnusson 
§10/2024

2024-03-11 Anders Magnusson
KS 2024/6-002 Begagnade av allmän platsmark 2024 TC

Magdalena Widell

Sidan  2 av 2

31S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
ce

4e
32

4-
74

44
-4

2f
d-

b2
ea

-8
e0

22
8a

13
9a

2



Detta dokument är elektroniskt signerat enligt EU:s förordning eIDAS och 
utgör en avancerad elektronisk underskrift och är juridiskt bindande.

Ledamot: Linda HedlundOrdförande : Ilko Corkovic

Kommunsekreterare: Anton Karlsson
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Kopia/bekräftelse på e-signerat dokument.

Signed by: LINDA KARIN ELISABET HEDLUND
Date: 2024-04-02 16:13:52
BankID refno:  ffc12102-6c7c-42c3-abad-b5a2854de976

Signed by: Ilko Corkovic
Date: 2024-04-02 16:17:12
BankID refno:  7b0eda21-897d-4bf2-8a77-5acbc8c12724

Signed by: ANTON KARLSSON
Date: 2024-04-02 16:22:10
BankID refno:  f538b641-9edd-45f5-a600-582880b4a2cc
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